
De vorbă chiar cu... 
Moş Crăciun! 
O provocare incitantă 
căreia i-au răspuns cu 
brio doi dintre elevii de 
nota zece ai profesoarei 
Mariana Tănase de la 
clasa a IV-a A a  Şcolii 
Gimnaziale „Profesor 
Ion Vişoiu“ din Chitila. 
Pentru ei, ca şi pentru 
noi, au fost o surpriză 
atât întrebările lor cât şi 
răspunsurile 
Moşului. 

De vorbă cu părintele 
paroh din Rudeni, 
Valentin Stoica, despre 
sărbătoarea Naşterii 
Domnului şi drumul 
bisericii către sufletele 
noastre.  

De Ziua Naţională a 
României, oficialităţile 
oraşului au participat la 
depunerea de coroane la 
Monumentul Eroilor din 
Chitila, în semn de 
omagiu adus celor căzuţi 
în lupta pentru 
reîntregire. Anul acesta 
au fost invitate să depună 
flori şi persoanele care 
nu au reprezentat 
instituţii de stat şi care au 
dorit să onoreze în nume 
propriu această zi 
importantă. 

DEPUNERE DE 
COROANE 
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SE DISTRIBUIE GRATUIT

Şi cu bune și cu rele, a trecut atât de repede anul 2015. Ne zboară gândul la 
câte au fost în viața noastră anul acesta. Copiii noștri au mai crescut. Cam 
așa ne dăm seama și cum trece timpul... uitându-ne la ei cât de repede se fac 
mari! 
Luna decembrie cred că e specială pentru noi toți. Cu atâtea lumini colorate 
în oraș, colinde, cu oamenii parcă mai zâmbitori, ne amintim cu toții cum 
era când eram copii. Şi eu chiar asta vreau să vă propun! Dacă tot suntem la 
ceas de bilanț, să ne gândim în primul rând la lucrurile bune din viața 
noastră, să ne bucurăm mai mult de copiii noștri, să zâmbim un pic mai des. 
Ați văzut că lumea trece prin momente atât de grele. Nu traversăm niște ani 
ușori. Dar cred că putem trece mai ușor prin toate, dacă zâmbim mai des, 
dacă ne bucurăm mai mult de ce avem bun și frumos în viață! Şi modul 
acesta de gândire trebuie să îl transmitem mai departe și copiilor noștri, să 
îi învățam să trăiască frumos, să se implice în viața comunității noastre, să 
fie pregătiți pentru viață! Cu gândul acesta mi-ar plăcea să încheiem anul și 
să îl începem pe cel nou! 
Am făcut multe lucruri minunate împreună și anul acesta. De fapt, cred că 
vedeți cum, an după an, am schimbat împreună fața orașului nostru în așa 
fel încât să iubim și mai mult locul în care trăim! Mai avem însă mult de 
lucru! Asta nu ne sperie, ci ne motivează! Îmi doresc să vă bucurați de luna 
decembrie, de toate surprizele pregătite de Primărie împreună cu Fundația 
Pro Chitila și să pășim în noul an cu gândul și siguranța că vom face din 
2016 un an plin de împliniri! Încă o dată: La mulți ani!

INTERVIU

La mulți ani, dragii mei!



Un oraş european
Suntem, iată, cu câteva zile înaintea uneia dintre cele mai mari 
sărbători ale creştinătăţii şi mai avem un fir de vreme până ce acest 
an va deveni vechi.
Dragii mei,
Este un moment bun pentru 
ca fiecare dintre noi să se 
gândească la provocările 
anului care a trecut, la 
plusurile şi minusurile 
înregistrate, să facem noi 
planuri şi să ne gândim cu 
încredere la viitor. În 2015 
am continuat pas cu pas, 
împreună cu 
dumneavoastră 
transformarea Chitilei în 
ceea ce îmi doresc cel mai 
mult să fie: un oraș modern, 
la standarde europene şi 
având una dintre cele mai 
dezvoltate infrastructuri din 
judeţul Ilfov. În 2015 am 
urmat în principal două 
direcţii în investiţiile făcute: 
finalizarea proiectelor de 
infrastructură demarate 
deja cu finanţare din fonduri 
europene precum şi a celor 
cu finanţare din bugetul 
local, categorii pe care vom 
continua să le avem ca 
prioritate şi în 2016. 
Planurile noastre sunt 
ambițioase recunosc, dar 
proiectele sunt ample şi 
deosebit de importante şi 
cred că deja aţi început să 
vedeţi cum schimbă ele fața 
oraşului nostru. Aşa putea 
aminti aici despre faptul că 
am terminat sitematizarea, 
reabilitarea si modernizarea 
străzii Oxigenului proiect 
finanţat în cadrul 
Programului Operaţional 
Regional, pe axa: 
„Îmbunătățirea 
infrastructurii de transport 
regionale și locale” şi că 

lucurile sunt avanaste şi la 
Staţia de Epurare Rudeni, că 
s-a încheiat şi s-a dat în 
folosinţă Sistemul de 
Supraveghere Video, iar 
sistemul de iluminat public 
a fost finalizat pe străzile 
Păcii şi Rudeni. Pentru 
capitolul fondurilor proprii 
am conceput şi am dus la 
capăt unele proiecte mai 
mici, cum ar fi cel de 
plantări de arbori, inclusiv 
aliniamente stradale şi 
crearea de zone verzi mai 
ample în zona gării, pentru a 
aduce un plus de frumuseţe 
oraşului nostru, ori cel de 
refacere a sensului giratoriu 
de la primărie şi cel prin 
care am finalizat reabilitarea 
şcolilor. Dar cel mai 
important proiect din 
fonduri proprii şi cel mai 
drag chitilenilor, o 
provocare pentru noi, este 
construirea noii grădiniţe, în 
vecinătatea cartierului de 
tineret, pe strada 
Muşeţelului, construcţie 
complet ecologică, unde 
totul este la standarde 
europene şi în materie de 
dotări şi de nivel de 
pregătire a personalului sau 
de condiţii pentru copii. Aici 
am întâmpinat ceva greutăţi 
la branşamentul la gaze 
naturale căci este nevoie de 
o extindere de reţea şi cei de 
la Distrigaz ne-au ţinut 
puţin pe loc dar vom rezolva 
şi asta şi o vom inaugura 
foarte curând. 
As mai adãuga introducerea 
reţelelor utilitare în 

Cartierul 2 Tineri, lucrări 
care se execută acum şi 
pregătirea documentaţiilor 
şi solicitările către Distigaz 
şi ENEL pentru extinderea 
acestora şi la Cartierul 3 
Tineri. De asemenea, pentru 
noi anul 2015 a fost şi anul 
in care ne-am orientat şi am 
accelerat pregătirea 
documentaţiior pentru a 
continua accesarea 
fondurilor europene pe 
perioada 2014-2020 cu 
noile proiecte ce vor fi 
demarate şi care cred că ne 
vor asigura un loc printre 
oraşele cu cea mai mare 
absorbţie a fondurilor 
europene, din România.
 Aici aş putea vorbi despre 
reabilitarea termică a 
blocurilor, eficientizarea 
energetică a clădirilor 
publice, apoi despre un nou 
sistem de iluminat public în 
tot oraşul, crearea unui 
câmp de panouri 
fotovoltaice care să ne facă 
indepenenţi energetic, să nu 
mai plătim energia pentru 
distribuţia de apă şi 
iluminatul public, dar şi 
proiectele de modernizare a 
şcolilor, de extindere a sălii 
de sport cu o tribună şi 
modernizarea sistemelor 
existente, crearea unui teren 
de sport multifuncţional tot 
în cartier dar şi a unui mare 
centru socio-medical 
amenajat în fosta cantină 
IUPS pe care o vom 
achiziţiona pentru aceasta, 
apoi construirea unei noi 
grădiniţe şi a unei creşe, o 

Noul barem al burselor de merit

Daruri de Sărbători

Mai mulţi elevi se vor bucura de 
burse de merit! Spre deosebire de 
anul şcolar 2014-2015, când 
acestea erau acordate elevilor cu 
medie peste 9.00, începând cu 

anul şcolar în curs, Consiliul de 
Administraţie al Şcolii Gimnaziale 
“Profesor Ion Vişoiu” a hotărât că 
bursele de merit vor fi acordate 
elevilor cu medii de peste 8.50. 

Cu ocazia Crăciunului, Primăria 
Chitila a pregătit o mulţime de 
daruri destinate şi celor mici şi 
celor mari. Înainte de a intra în 
vacanţa de Crăciun, copiii din 
grădiniţe şi şcoli au primit peste 
1700 de “cadouri dulci” din partea 

Moşului, 385 pentru elevi şi restul 
pentru preşcolari. Şi pentru că nu 
puteau fi uitați cei în vârstă și 
persoanele defavorizate, acestora 
le-au fost distribuite, tot înaintea 
Crăciunului, 400 de pachete cu 
alimente de bază, portocale şi pui. 

Mai puţine infracţiuni
Primăria face un apel către 
locuitorii satului Rudeni să profite 
de faptul că până la sfârșitul 
anului se fac sterilizări gratuite la 
câini și să vină pentru această 

procedură la cabinetul veterinar. 
„Cetățenii nu trebuie să plătească 
decât 50 lei, prețul microcipului 
cu care marcăm câinii”, explică 
medicul veterinar Cristinel Rusu.

Stimulente pentru elevi
În cursul anului şcolar 2014-2015, 
elevii înscrişi la Şcoala Gimnazială 
“Profesor Ion Vişoiu” din Chitila 
au primit un număr de 203 burse 
şcolare. Dintre acestea, 16 au fost 
burse pentru performanţe şcolare 
deosebite, 67 au fost burse  

sociale, iar 120 burse de merit. 
În anul şcolar viitor, 
responsabilii şcolii estimează că 
numărul burselor de merit 
acordate pentru rezultate
 bune la învăţătură va creşte la 
peste 167.

instituţie extrem de cerută 
şi utilă dar din păcate 
aproape dispărută din 
oraşele româneşti. În 
programele de investiţii pe 
fonduri  proprii, în 2016 
vom moderniza strada 
Păcii din şoseau naţională 
până la gară, inclusiv 
piaţeta gării, vom continua 
demersurile pentru 
proiectul unei noi Case de 
Cultură pentru care 
Compania Naţională de 
Investiţii a alocat fonduri 
prin Ministerul Dezvoltării 
şi care s-a blocat la 
adjudecarea licitaţiei şi 
vom demara sistematizarea 
şi modernizarea pasajului 
de la gară, care va trece de 
la SNCFR la noi pentru a-l 
putea realiza, un proiect 
vast care va accesoriza 
pasajul existent cu lifturi, 
scări rulante şi rampe de 
acces pentru persoanele cu 

disabilităţi. Un alt proiect 
important al oraşului, drag 
nouă tuturor, este cel de 
sistematizare a cursului şi 
de creare a zonei de 
agrement şi relaxare Valea 
Mangului care va fi absolut 
deosebit ca peisagistică şi 
concepţie şi care va depăşi 
chiar zona Parcului 
Dendrologic, devenit deja o 
mândrie a oraşului. Dar 
despre toate acestea vom 
avea prilejul să detaliem în 
numerele următoare ale 
ziarului nostru. 
Astept în continuare să îmi 
transmiteți problemele și 
preocupările 
dumneavoastră legate de 
comunitatea noastră, direct 
pe adresa de e-mail sau la 
audienţele din fiecare 
marti.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întâlnire cu primarul tău

Buletin de știri

O minune de grădiniţă!  
Mai este un pas până ce 
“proiectul de suflet” al 
edililor oraşului, noua 
clădire a grădiniţei ECO, 
amplasată în Şoseaua 
Banatului nr. 98A, îşi va 
deschide porţile pentru 
prichindeii Chitilei. 
Sunt de notorietate 
proiectele administraţiilor 
locale prin care se doreşte 
înlocuirea ansamblurilor 
poluante şi costisitoare cu 
unele “verzi”, care să 
economisească energia şi 
unde protecţia mediului 
înconjurător primează. Iar 
Chitila nu se lasă mai 
prejos, căci noua sa 
grădiniţă cu program 
prelungit este o construcţie 
special gândită, în premieră 
pentru sistemul de 
învăţământ de stat din 
România, după un concept 
complet ecologic, de la 
materialele folosite care 
sunt nepoluante şi nu 
afectează mediul, la 

reabilitarea ecologică a 
terenului şi de la designul 
cu multă lumină naturală, 
armonizat perfect cu 
mediul, la arhitectura 
luminoasă“open space” a 
spaţiilor de învăţare, dar şi 
a zonelor de joacă, 
completate de amplasarea 
unor echipamente 
adecvate. Lucrarea respectă 
cele mai înalte standarde 
europene: şase săli mari cu 
mobilier adaptat celor mici, 
fiecare cu o capacitate de 
20 de copii; toate sălile de 
clasă sunt dispuse modular 
la parter şi vor avea 
alăturat toate facilităţile 
corespunzătoare: două săli 
de masă, bucătărie, 

Confort termic sporit în 
blocurile Chitilei  

O veste bună pentru locatarii 
blocurilor A3, A4, A5 și A-vile 
incluse în programul de reabilitare 
a locuinţelor din Chitila: iarna 
aceasta îi va găsi pregătiţi, vor avea 
un confort termic mult superior. 
Lucrările la aceste blocuri sunt 
practic foarte aproape de 
finalizare, ele incluzând: izolarea 
termică a părții opace a fațadelor, 
efectuată cu sisteme de izolare tip 
compozit cu grosimea de zece 
centimetri, montarea de tâmplărie 
exterioară termoizolantă (partea 
vitrată) care o înlocuieşte pe cea 

existentă, inclusiv uşile de acces în 
bloc, precum şi închiderea 
balcoanelor şi logiilor. Ultimele 
detalii dinaintea recepţieisunt cele 
de termohidroizolare a 
acoperişului tip terasă respectiv 
montarea celor două membrane 
hidro peste polistirenul şi şapa 
deja puse. Au fost parcurse şi două 
faze determinante cu Inspectoratul 
de Stat în Construcţii, care a dat 
avizul de conformitate tehnică a 
lucrărilor efectuate, inclusiv 
montarea izolaţiei pe faţade şi a 
diblurilor de fixare a acesteia.

vestiare, cabinetul medical 
şi grupuri sanitare adaptate 
pentru copii. 
Noua grădiniţă va avea 
cheltuieli extrem de reduse 
atât datorită gradului înalt 
de izolare termică oferit de  
materialele folosite, în 
special cărămidă şi lemn, 
cât şi soluţiilor tehnice, 
alese astfel încât consumul 
să fie redus spre zero, iar 
energia consumată să fie 
recuperată. Pe acoperiş sunt 
amplasate panouri 
fotovoltaice şi o centrală 

eoliană care protejează 
mediul şi încurajează un stil 
de viaţă sănătos, în armonie 
cu natura. La etaj, copiii au 
la dispoziţie zona de odihnă 
cu trei dormitoare, precum 
şi o terasă verde, umbrită de 
parasolare, gândită ca un 
spaţiu natural controlat 
climatic, destinat jocurilor şi 
petrecerii recreative a 
timpului. 
În acest moment investiţia 
se aflăîn stadiul final de 
execuţie: se fac ultimele 
retuşuri, se lucreazăşi în 

exterior la definitivarea 
suprafeţelor gazonate şi a 
grădinii cu plante, la 
amenajarea căilor de acces 
şi a aleilor pietonale, se 
perfectează documentaţia 
tehnică pentru racordarea la 
utilităţi, se analizează 
ofertele pentru dotare şi 
mobilier şi, de asemenea, a 
fost demarat procesul de 
selecţie a personalului 
calificat: educativ, tehnic şi 
administrativ, pentru ca 
micuţii să poată fi pregătiți 
în condiții de nota zece.



Un oraş european
Suntem, iată, cu câteva zile înaintea uneia dintre cele mai mari 
sărbători ale creştinătăţii şi mai avem un fir de vreme până ce acest 
an va deveni vechi.
Dragii mei,
Este un moment bun pentru 
ca fiecare dintre noi să se 
gândească la provocările 
anului care a trecut, la 
plusurile şi minusurile 
înregistrate, să facem noi 
planuri şi să ne gândim cu 
încredere la viitor. În 2015 
am continuat pas cu pas, 
împreună cu 
dumneavoastră 
transformarea Chitilei în 
ceea ce îmi doresc cel mai 
mult să fie: un oraș modern, 
la standarde europene şi 
având una dintre cele mai 
dezvoltate infrastructuri din 
judeţul Ilfov. În 2015 am 
urmat în principal două 
direcţii în investiţiile făcute: 
finalizarea proiectelor de 
infrastructură demarate 
deja cu finanţare din fonduri 
europene precum şi a celor 
cu finanţare din bugetul 
local, categorii pe care vom 
continua să le avem ca 
prioritate şi în 2016. 
Planurile noastre sunt 
ambițioase recunosc, dar 
proiectele sunt ample şi 
deosebit de importante şi 
cred că deja aţi început să 
vedeţi cum schimbă ele fața 
oraşului nostru. Aşa putea 
aminti aici despre faptul că 
am terminat sitematizarea, 
reabilitarea si modernizarea 
străzii Oxigenului proiect 
finanţat în cadrul 
Programului Operaţional 
Regional, pe axa: 
„Îmbunătățirea 
infrastructurii de transport 
regionale și locale” şi că 

lucurile sunt avanaste şi la 
Staţia de Epurare Rudeni, că 
s-a încheiat şi s-a dat în 
folosinţă Sistemul de 
Supraveghere Video, iar 
sistemul de iluminat public 
a fost finalizat pe străzile 
Păcii şi Rudeni. Pentru 
capitolul fondurilor proprii 
am conceput şi am dus la 
capăt unele proiecte mai 
mici, cum ar fi cel de 
plantări de arbori, inclusiv 
aliniamente stradale şi 
crearea de zone verzi mai 
ample în zona gării, pentru a 
aduce un plus de frumuseţe 
oraşului nostru, ori cel de 
refacere a sensului giratoriu 
de la primărie şi cel prin 
care am finalizat reabilitarea 
şcolilor. Dar cel mai 
important proiect din 
fonduri proprii şi cel mai 
drag chitilenilor, o 
provocare pentru noi, este 
construirea noii grădiniţe, în 
vecinătatea cartierului de 
tineret, pe strada 
Muşeţelului, construcţie 
complet ecologică, unde 
totul este la standarde 
europene şi în materie de 
dotări şi de nivel de 
pregătire a personalului sau 
de condiţii pentru copii. Aici 
am întâmpinat ceva greutăţi 
la branşamentul la gaze 
naturale căci este nevoie de 
o extindere de reţea şi cei de 
la Distrigaz ne-au ţinut 
puţin pe loc dar vom rezolva 
şi asta şi o vom inaugura 
foarte curând. 
As mai adãuga introducerea 
reţelelor utilitare în 

Cartierul 2 Tineri, lucrări 
care se execută acum şi 
pregătirea documentaţiilor 
şi solicitările către Distigaz 
şi ENEL pentru extinderea 
acestora şi la Cartierul 3 
Tineri. De asemenea, pentru 
noi anul 2015 a fost şi anul 
in care ne-am orientat şi am 
accelerat pregătirea 
documentaţiior pentru a 
continua accesarea 
fondurilor europene pe 
perioada 2014-2020 cu 
noile proiecte ce vor fi 
demarate şi care cred că ne 
vor asigura un loc printre 
oraşele cu cea mai mare 
absorbţie a fondurilor 
europene, din România.
 Aici aş putea vorbi despre 
reabilitarea termică a 
blocurilor, eficientizarea 
energetică a clădirilor 
publice, apoi despre un nou 
sistem de iluminat public în 
tot oraşul, crearea unui 
câmp de panouri 
fotovoltaice care să ne facă 
indepenenţi energetic, să nu 
mai plătim energia pentru 
distribuţia de apă şi 
iluminatul public, dar şi 
proiectele de modernizare a 
şcolilor, de extindere a sălii 
de sport cu o tribună şi 
modernizarea sistemelor 
existente, crearea unui teren 
de sport multifuncţional tot 
în cartier dar şi a unui mare 
centru socio-medical 
amenajat în fosta cantină 
IUPS pe care o vom 
achiziţiona pentru aceasta, 
apoi construirea unei noi 
grădiniţe şi a unei creşe, o 

Noul barem al burselor de merit

Daruri de Sărbători

Mai mulţi elevi se vor bucura de 
burse de merit! Spre deosebire de 
anul şcolar 2014-2015, când 
acestea erau acordate elevilor cu 
medie peste 9.00, începând cu 

anul şcolar în curs, Consiliul de 
Administraţie al Şcolii Gimnaziale 
“Profesor Ion Vişoiu” a hotărât că 
bursele de merit vor fi acordate 
elevilor cu medii de peste 8.50. 

Cu ocazia Crăciunului, Primăria 
Chitila a pregătit o mulţime de 
daruri destinate şi celor mici şi 
celor mari. Înainte de a intra în 
vacanţa de Crăciun, copiii din 
grădiniţe şi şcoli au primit peste 
1700 de “cadouri dulci” din partea 

Moşului, 385 pentru elevi şi restul 
pentru preşcolari. Şi pentru că nu 
puteau fi uitați cei în vârstă și 
persoanele defavorizate, acestora 
le-au fost distribuite, tot înaintea 
Crăciunului, 400 de pachete cu 
alimente de bază, portocale şi pui. 

Mai puţine infracţiuni
Primăria face un apel către 
locuitorii satului Rudeni să profite 
de faptul că până la sfârșitul 
anului se fac sterilizări gratuite la 
câini și să vină pentru această 

procedură la cabinetul veterinar. 
„Cetățenii nu trebuie să plătească 
decât 50 lei, prețul microcipului 
cu care marcăm câinii”, explică 
medicul veterinar Cristinel Rusu.

Stimulente pentru elevi
În cursul anului şcolar 2014-2015, 
elevii înscrişi la Şcoala Gimnazială 
“Profesor Ion Vişoiu” din Chitila 
au primit un număr de 203 burse 
şcolare. Dintre acestea, 16 au fost 
burse pentru performanţe şcolare 
deosebite, 67 au fost burse  

sociale, iar 120 burse de merit. 
În anul şcolar viitor, 
responsabilii şcolii estimează că 
numărul burselor de merit 
acordate pentru rezultate
 bune la învăţătură va creşte la 
peste 167.

instituţie extrem de cerută 
şi utilă dar din păcate 
aproape dispărută din 
oraşele româneşti. În 
programele de investiţii pe 
fonduri  proprii, în 2016 
vom moderniza strada 
Păcii din şoseau naţională 
până la gară, inclusiv 
piaţeta gării, vom continua 
demersurile pentru 
proiectul unei noi Case de 
Cultură pentru care 
Compania Naţională de 
Investiţii a alocat fonduri 
prin Ministerul Dezvoltării 
şi care s-a blocat la 
adjudecarea licitaţiei şi 
vom demara sistematizarea 
şi modernizarea pasajului 
de la gară, care va trece de 
la SNCFR la noi pentru a-l 
putea realiza, un proiect 
vast care va accesoriza 
pasajul existent cu lifturi, 
scări rulante şi rampe de 
acces pentru persoanele cu 

disabilităţi. Un alt proiect 
important al oraşului, drag 
nouă tuturor, este cel de 
sistematizare a cursului şi 
de creare a zonei de 
agrement şi relaxare Valea 
Mangului care va fi absolut 
deosebit ca peisagistică şi 
concepţie şi care va depăşi 
chiar zona Parcului 
Dendrologic, devenit deja o 
mândrie a oraşului. Dar 
despre toate acestea vom 
avea prilejul să detaliem în 
numerele următoare ale 
ziarului nostru. 
Astept în continuare să îmi 
transmiteți problemele și 
preocupările 
dumneavoastră legate de 
comunitatea noastră, direct 
pe adresa de e-mail sau la 
audienţele din fiecare 
marti.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întâlnire cu primarul tău

Buletin de știri

O minune de grădiniţă!  
Mai este un pas până ce 
“proiectul de suflet” al 
edililor oraşului, noua 
clădire a grădiniţei ECO, 
amplasată în Şoseaua 
Banatului nr. 98A, îşi va 
deschide porţile pentru 
prichindeii Chitilei. 
Sunt de notorietate 
proiectele administraţiilor 
locale prin care se doreşte 
înlocuirea ansamblurilor 
poluante şi costisitoare cu 
unele “verzi”, care să 
economisească energia şi 
unde protecţia mediului 
înconjurător primează. Iar 
Chitila nu se lasă mai 
prejos, căci noua sa 
grădiniţă cu program 
prelungit este o construcţie 
special gândită, în premieră 
pentru sistemul de 
învăţământ de stat din 
România, după un concept 
complet ecologic, de la 
materialele folosite care 
sunt nepoluante şi nu 
afectează mediul, la 

reabilitarea ecologică a 
terenului şi de la designul 
cu multă lumină naturală, 
armonizat perfect cu 
mediul, la arhitectura 
luminoasă“open space” a 
spaţiilor de învăţare, dar şi 
a zonelor de joacă, 
completate de amplasarea 
unor echipamente 
adecvate. Lucrarea respectă 
cele mai înalte standarde 
europene: şase săli mari cu 
mobilier adaptat celor mici, 
fiecare cu o capacitate de 
20 de copii; toate sălile de 
clasă sunt dispuse modular 
la parter şi vor avea 
alăturat toate facilităţile 
corespunzătoare: două săli 
de masă, bucătărie, 

Confort termic sporit în 
blocurile Chitilei  

O veste bună pentru locatarii 
blocurilor A3, A4, A5 și A-vile 
incluse în programul de reabilitare 
a locuinţelor din Chitila: iarna 
aceasta îi va găsi pregătiţi, vor avea 
un confort termic mult superior. 
Lucrările la aceste blocuri sunt 
practic foarte aproape de 
finalizare, ele incluzând: izolarea 
termică a părții opace a fațadelor, 
efectuată cu sisteme de izolare tip 
compozit cu grosimea de zece 
centimetri, montarea de tâmplărie 
exterioară termoizolantă (partea 
vitrată) care o înlocuieşte pe cea 

existentă, inclusiv uşile de acces în 
bloc, precum şi închiderea 
balcoanelor şi logiilor. Ultimele 
detalii dinaintea recepţieisunt cele 
de termohidroizolare a 
acoperişului tip terasă respectiv 
montarea celor două membrane 
hidro peste polistirenul şi şapa 
deja puse. Au fost parcurse şi două 
faze determinante cu Inspectoratul 
de Stat în Construcţii, care a dat 
avizul de conformitate tehnică a 
lucrărilor efectuate, inclusiv 
montarea izolaţiei pe faţade şi a 
diblurilor de fixare a acesteia.

vestiare, cabinetul medical 
şi grupuri sanitare adaptate 
pentru copii. 
Noua grădiniţă va avea 
cheltuieli extrem de reduse 
atât datorită gradului înalt 
de izolare termică oferit de  
materialele folosite, în 
special cărămidă şi lemn, 
cât şi soluţiilor tehnice, 
alese astfel încât consumul 
să fie redus spre zero, iar 
energia consumată să fie 
recuperată. Pe acoperiş sunt 
amplasate panouri 
fotovoltaice şi o centrală 

eoliană care protejează 
mediul şi încurajează un stil 
de viaţă sănătos, în armonie 
cu natura. La etaj, copiii au 
la dispoziţie zona de odihnă 
cu trei dormitoare, precum 
şi o terasă verde, umbrită de 
parasolare, gândită ca un 
spaţiu natural controlat 
climatic, destinat jocurilor şi 
petrecerii recreative a 
timpului. 
În acest moment investiţia 
se aflăîn stadiul final de 
execuţie: se fac ultimele 
retuşuri, se lucreazăşi în 

exterior la definitivarea 
suprafeţelor gazonate şi a 
grădinii cu plante, la 
amenajarea căilor de acces 
şi a aleilor pietonale, se 
perfectează documentaţia 
tehnică pentru racordarea la 
utilităţi, se analizează 
ofertele pentru dotare şi 
mobilier şi, de asemenea, a 
fost demarat procesul de 
selecţie a personalului 
calificat: educativ, tehnic şi 
administrativ, pentru ca 
micuţii să poată fi pregătiți 
în condiții de nota zece.



“Sunt o nonconformistă 
până la capăt”

Când nu e la radio, “Reme” e acasă, în Chitila, cu soţul şi cu puştiul 
ei pe care îi iubeşte nebuneşte, sau e într-o călătorie, ori e pe blog, 
sau e la Prima TV, asta dacă nu bicicleşte sau nu bucătăreşte.  
Andreea Remețan nu-și spune 
vedetă ci om de radio, care după 
11 ani de carieră încă scrie 
neobosită la povestea sa de 
succes. Mulți (gurile rele…, gurile 
bune…) au comentat-o pe diverse 
tonuri. A fost, pe rând, admirată, 
invidiată, criticată, contestată, 
aplaudată, dar ea, discretă și 
talentată cât cuprinde, își vede de 
drumul său. Lugojancă după 
naștere și chitileancă din iubirea 
pentru orașul care, spune ea, o 
fascinează, Reme a fost vreme de 
şapte ani una dintre vocile 
căutate de la Kiss FM şi acum 
face „Staţie de distracţie“ la Radio 
21, cea mai nebună şi ascultată 
emisiune de pe undele româneşti. 
“Mi-am dorit să fac radio de când 
mă știu. Primii bani din radio 
i-am câștigat încă de la sfârșitul 
clasei a 9-a. Munceam și câte 16 
ore pe zi, erau zile când dormeam 
în radio și mergeam direct la 
liceu, dar a meritat sută la sută”. 
Andreea este o pasionată de tot 
ce face şi tot ce o înconjoară. Ziua 
ei începe mult înainte să se 
lumineze cu un:  “Doamne ajută” 
şi se încheie, deseori târziu în 
noapte, cu o poveste de noapte 
bună. Între acestea: doar talent şi 
multă multă muncă. O reţetă 
bună pentru succes, nu? 
“Să îţi spun ceva: poți deveni 
orice atât timp cât crezi în tine, 
cât muncești şi nu pleci urechea 
la "binevoitori". În secolul ăsta, 
avem modele supraponderale, 
avem modele cu sindrom Down, 
cu vitiligo și câte și mai câte. 

Lumea gândește altfel. Nu-ți 
trebuie o rețetă de succes. Orice 
omuleț poate deveni un om de 
succes atât timp cât nu e leneş. 
Atât timp cât crede în pasiune, în 
dorință, în muncă și 
perseverență. Şi încă ceva, fiți 
autocritici și nu dați șanse 
autosuficienței!”. Andreea, aveam 
să constat repede, este de fapt o 
romantică, ascunsă în spatele 
unui pragmatism debordând de 
inteligență. „Sunt om de radio, nu 
o vedetă”, spune modestă și își 
mai adaugă rapid două trăsături 
la propriul portret: „O 
nonconformistă până la capăt 
care aşază bunul simţ înaintea a 
orice”. 
Râde când o întreb cum se vede 
peste 10 ani: “Cu rucsacul în 
cârcă, prin New York sau cu o 
florărie mică, în Chitila, mai ştii? 
Vreau să fiu "acea vecină" cu care 
chitilenii să se mândrească. 
Iubesc florile, aerul curat, natura 
şi ăsta e unul dintre motivele 
pentru care iubesc Chitila. Nu 
vreau să spun doar că-mi place 
oraşul, ci că îl iubesc. E un oraș 
care s-a dezvoltat cu viteza 
luminii. Dacă mă gândesc cum 
era acum opt ani când m-am 
mutat aici și cum e acum, rămân 
fără glas. Unde mai găsești lac, 
pădure, parcuri şi curățenie în 
același loc? Pe lângă 
infrastructură, comunitatea 
formată aici e unică şi avem deja 
mulți prieteni care visează să se 
mute aici. Aștept cu nerăbdare să 
văd Chitila din 2020”.

Doamna Florica Pârvu a oferit oraşului bradul de Crăciun
Am vrut să o cunoaştem pe Floarea 
Pârvu, „Buni” cum o ştie toată 
lumea, autoarea unui gest atât de 
frumos, să-i aflăm povestea de viaţă 
şi să-i mulţumim.
Casa, frumoasă şi îngrijită, pitită pe 
o străduţă liniştită undeva aproape 
de drumul către Parcul 
Dendrologic, impresionează prin 
grija de gospodar. Peticul de curte 
oferă loc şi pentru răzoare cu flori şi 
pentru ceva legume, dar şi pentru 
bradul uriaş pe care "Buni" l-a 
oferit Chitilei. „Am avut trei brazi, 
la care ţineam mult, aduşi de fratele 

meu de la munte, acum mai mult 
de 40 de ani. Ionel, băiatul meu cel 
mic i-a plantat aici și s-au prins 
toţi, doi dintre ei mult mai târziu, 
dar unul imediat. Şi el a şi rămas 
până acum şi care ne era cel mai 
drag, cel care a crescut mai mult şi 
mai falnic. Ca din apă creştea, 
trecuse mult peste casă şi chiar i-
am mai tăiat din ramuri ca să nu 
lovească clădirea”, povesteşte 
bunica Floarea, aranjând ceva la un 
răsad pentru că, la cei 90 de ani ai 
săi, are o sprinteneală de invidiat. 
De loc din Giurgiu, unde, aflăm 

uimiţi, a fost şi primăriţă vreme de 
zece ani în satul Pietrişul de 
Găujani, apoi chitileancă de peste 
jumătate de viaţă, Floarea Pârvu nu 
a avut o viaţă uşoară. A traversat 
clipe grele, boli şi griji, a avut 
necazuri, dar şi bucurii. Acum 
mândria ei îi este nepoata care este 
și voluntară la Asociaţia PRO 
Chitila. O viaţă de muncă cinstită, 
dar şi de ajutor dat celor din jur, o 
viaţă care demonstrează că acolo 
unde există iubire şi credinţă, nimic 
nu e prea mult şi prea greu. La 
mulţi ani „Buni”Florica!

Să ne cunoaștem vecinii

Cultivat, calm, deschis, 
ştiutor deplin al celor sfinte, 
îţi transmite permanent 
sentimentul că există cineva 
căruia îi pasă de tine. Am 
vorbit cu părintele, în aceste 
zile de sărbătoare creştină, 
despre rolul bisericii în 
comunitate, dar şi despre 
sfânta sărbătoare a Naşterii 
şi drumul lui Dumnezeu 
către sufletele oamenilor. 

-Părinte Stoica, sunteţi 
parohul unei biserici-
monument istoric, 
veche de peste 150 de 
ani, care însă arată 
extraordinar. Cum se 
poate asta? 

-Biserica „Sfinţii 40 de 
mucenici” din Rudeni este 
cu adevărat un monument... 
Ea a fost zidită în 1850, dar 
a fost reparată capital: cu 
subzidire, anvelopare, tablă 
de cupru la acoperiş, 
instalaţii noi, catapeteasmă 
nouă şi restaurată integral, 
graţie ajutorului oferit de 
Primăria Chitila, de 
Consiliul Local și de 
donațiile enoriașilor. 
Mândria noastră este 
pictura nouă, completă, 
astfel încât este o bucurie 
pentru ochi şi suflet să intri 
în biserică şi mulţi chiar 
spun că e ca şi cum ai veni 
în vizită la Dumnezeu.  

-Dar nu chiar acesta e 
rolul bisericii: să atragă 
oamenii către credinţă? 

-Da, rolul bisericii este unul 
duhovnicesc: să cheme pe 

om către biserică spre 
spovedanie şi împărtăşanie 
pentru a se mântui. 
Ortodoxul nu este doar cel 
care vine în noaptea de 
Înviere să ia Lumină şi a 
doua zi a uitat de biserică, ci 
e cel care vine mereu, cel 
care are nevoie de biserică. 
Puţini, chiar credincioşi 
fiind, ştiu că în biserica 
ortodoxă omul se poate 
împărtăşi oricând, de câte 
ori simte nevoia să o facă, 
nu doar la sărbători sau 
când se află pe patul de 
moarte. Nu. Împărtăşania 
se poate face oricând, nu 
doar duminica, ci în fiecare 
zi. Şi chiar în zilele acestea 
de Crăciun, după post, se 
poate face împărtăşania nu 
doar în prima zi, ci şi a 
doua, a treia, chiar dacă se 
mănâncă de dulce. Noi 
suntem deschişi, îi 
aşteptăm pe toţi oamenii să 
vină în casa lui Dumnezeu. 
Iar, pe lângă acest rol 
duhovnicesc, biserica 
noastră are şi acţiuni social-
filantropice, culturale, 
educative, în comunitate.

-Spuneţi-mi ceva despre 
acestea.

-Avem, de pildă, un 
parteneriat permanent cu 
şcoala şi dăruim acolo 
copiilor, la premieri, câteva 
zeci de ghiozdane pline cu 
rechizite, cu caiete şi cărţi, 
iar de Crăciun am pregătit 
pacheţele şi facem tuturor 
copiilor care vin la 

Sărbători aproape 
de Dumnezeu

Fiecare întâlnire cu 
părintele Valentin Stoica, 
parohul bisericii Rudeni, 
este specială.

împărtăşanie, cadouri. 
Avem, apoi, seri de colinde, 
cele care sunt, aşa cum 
spunea Preafericitul Părinte 
Patriarh: „un memorial al 
tradiţiei româneşti transmis 
din tată în fiu”, avem 
concerte la biserică, vin cei 
mici cu grădiniţa, cu şcoala, 
să se împărtăşească, 
mergem cu ei cu Steaua, şi 
ieşim la mersul cu icoana 
prin sat, un obicei vechi din 
primii ani ai creştinismului, 
care vesteşte Naşterea 
Domnului. Multă lume nu 
ştie dar, până în anul 379, 
Crăciunul şi Boboteaza se 
serbau împreună ca Epifanie 
–arătarea Domnului - iar 
după acea dată s-au 
despărţit ca sărbători 
separate, şi de aceea acum se 
merge cu icoana, ca să se 
vestească arătarea Fiului pe 
Pământ. Din păcate, acest 
obicei este tot mai puţin o 
bucurie pentru oameni şi 
mi-ar plăcea ca şi acum să 
fie anumiţi credincioşi care 
să aştepte cu uşile şi inimile 
deschise venirea preotului 

care aduce această veste, aşa 
cum făceau odinioară. 

-De ce se întâmplă asta? 
Este acesta un semn al 
îndepărtării de biserică? 

-Este în principal o lipsă a 
implicării noastre ca 
educatori, ca duhovnici, ca 
părinţi, în şcoală. Noi 
căutăm să le oferim copiilor 
noştri, material, tot ce este 
mai bun şi uităm spiritualul. 
Ei au alternative moderne: 
computere, jocuri video, 
internet, filme, tehnologie de 
ultimă oră, dar îi pierdem 
duhovniceşte. Părinţii sunt 
plecaţi zi-lumină la muncă şi 
nu mai au timp pentru copii, 
nu le oferă o alternativă 
sufletească, educativă. Nu le 
oferă apropiere. Iar, 
adeseori, cei şapte ani de 
acasă de care ştim cu toţii, 
nu mai sunt acasă. Sunt 
undeva în lumea virtuală. 
Copiii nu au repere stabile. 
Şi apare abandonul şcolar ba 
chiar, un fenomen tot mai 
răspândit, renunţarea la 
şcoală în primul an de 
facultate. 

-E rău?

-E rău, da. Noi însă nu 

renunţăm. Căci biserica 

ortodoxă nu condamnă 

omul, indiferent ce ar face. 

Condamnăm patima lui. Şi 

căutăm să îi oferim o 

alternativă prin lucruri 

duhovniceşti. Noi ţinem 

tradiţia bisericească. Facem 

slujba noaptea în zilele de 

Crăciun, aşa cum se face de 

fapt, fiindcă există acolo o 

combinaţie subtilă: linştea 

sufletească, liniştea 

duhovnicească a bisericii, cu 

liniştea nopţii şi atmosfera 

sfântă. Ele se transmit şi te 

fac să trăieşti apropierea de 

Dumnezeu la o altă 

intensitate. Una harică, 

profundă, în această zi 

importantă a mântuirii 

neamului omenesc care este 

Naşterea lui Hristos. Sunt 

clipe care îmi aduc lacrimi 

de bucurie în ochi şi clipe în 

care eu simt că îmi împlinesc 

menirea.



“Sunt o nonconformistă 
până la capăt”

Când nu e la radio, “Reme” e acasă, în Chitila, cu soţul şi cu puştiul 
ei pe care îi iubeşte nebuneşte, sau e într-o călătorie, ori e pe blog, 
sau e la Prima TV, asta dacă nu bicicleşte sau nu bucătăreşte.  
Andreea Remețan nu-și spune 
vedetă ci om de radio, care după 
11 ani de carieră încă scrie 
neobosită la povestea sa de 
succes. Mulți (gurile rele…, gurile 
bune…) au comentat-o pe diverse 
tonuri. A fost, pe rând, admirată, 
invidiată, criticată, contestată, 
aplaudată, dar ea, discretă și 
talentată cât cuprinde, își vede de 
drumul său. Lugojancă după 
naștere și chitileancă din iubirea 
pentru orașul care, spune ea, o 
fascinează, Reme a fost vreme de 
şapte ani una dintre vocile 
căutate de la Kiss FM şi acum 
face „Staţie de distracţie“ la Radio 
21, cea mai nebună şi ascultată 
emisiune de pe undele româneşti. 
“Mi-am dorit să fac radio de când 
mă știu. Primii bani din radio 
i-am câștigat încă de la sfârșitul 
clasei a 9-a. Munceam și câte 16 
ore pe zi, erau zile când dormeam 
în radio și mergeam direct la 
liceu, dar a meritat sută la sută”. 
Andreea este o pasionată de tot 
ce face şi tot ce o înconjoară. Ziua 
ei începe mult înainte să se 
lumineze cu un:  “Doamne ajută” 
şi se încheie, deseori târziu în 
noapte, cu o poveste de noapte 
bună. Între acestea: doar talent şi 
multă multă muncă. O reţetă 
bună pentru succes, nu? 
“Să îţi spun ceva: poți deveni 
orice atât timp cât crezi în tine, 
cât muncești şi nu pleci urechea 
la "binevoitori". În secolul ăsta, 
avem modele supraponderale, 
avem modele cu sindrom Down, 
cu vitiligo și câte și mai câte. 

Lumea gândește altfel. Nu-ți 
trebuie o rețetă de succes. Orice 
omuleț poate deveni un om de 
succes atât timp cât nu e leneş. 
Atât timp cât crede în pasiune, în 
dorință, în muncă și 
perseverență. Şi încă ceva, fiți 
autocritici și nu dați șanse 
autosuficienței!”. Andreea, aveam 
să constat repede, este de fapt o 
romantică, ascunsă în spatele 
unui pragmatism debordând de 
inteligență. „Sunt om de radio, nu 
o vedetă”, spune modestă și își 
mai adaugă rapid două trăsături 
la propriul portret: „O 
nonconformistă până la capăt 
care aşază bunul simţ înaintea a 
orice”. 
Râde când o întreb cum se vede 
peste 10 ani: “Cu rucsacul în 
cârcă, prin New York sau cu o 
florărie mică, în Chitila, mai ştii? 
Vreau să fiu "acea vecină" cu care 
chitilenii să se mândrească. 
Iubesc florile, aerul curat, natura 
şi ăsta e unul dintre motivele 
pentru care iubesc Chitila. Nu 
vreau să spun doar că-mi place 
oraşul, ci că îl iubesc. E un oraș 
care s-a dezvoltat cu viteza 
luminii. Dacă mă gândesc cum 
era acum opt ani când m-am 
mutat aici și cum e acum, rămân 
fără glas. Unde mai găsești lac, 
pădure, parcuri şi curățenie în 
același loc? Pe lângă 
infrastructură, comunitatea 
formată aici e unică şi avem deja 
mulți prieteni care visează să se 
mute aici. Aștept cu nerăbdare să 
văd Chitila din 2020”.

Doamna Florica Pârvu a oferit oraşului bradul de Crăciun
Am vrut să o cunoaştem pe Floarea 
Pârvu, „Buni” cum o ştie toată 
lumea, autoarea unui gest atât de 
frumos, să-i aflăm povestea de viaţă 
şi să-i mulţumim.
Casa, frumoasă şi îngrijită, pitită pe 
o străduţă liniştită undeva aproape 
de drumul către Parcul 
Dendrologic, impresionează prin 
grija de gospodar. Peticul de curte 
oferă loc şi pentru răzoare cu flori şi 
pentru ceva legume, dar şi pentru 
bradul uriaş pe care "Buni" l-a 
oferit Chitilei. „Am avut trei brazi, 
la care ţineam mult, aduşi de fratele 

meu de la munte, acum mai mult 
de 40 de ani. Ionel, băiatul meu cel 
mic i-a plantat aici și s-au prins 
toţi, doi dintre ei mult mai târziu, 
dar unul imediat. Şi el a şi rămas 
până acum şi care ne era cel mai 
drag, cel care a crescut mai mult şi 
mai falnic. Ca din apă creştea, 
trecuse mult peste casă şi chiar i-
am mai tăiat din ramuri ca să nu 
lovească clădirea”, povesteşte 
bunica Floarea, aranjând ceva la un 
răsad pentru că, la cei 90 de ani ai 
săi, are o sprinteneală de invidiat. 
De loc din Giurgiu, unde, aflăm 

uimiţi, a fost şi primăriţă vreme de 
zece ani în satul Pietrişul de 
Găujani, apoi chitileancă de peste 
jumătate de viaţă, Floarea Pârvu nu 
a avut o viaţă uşoară. A traversat 
clipe grele, boli şi griji, a avut 
necazuri, dar şi bucurii. Acum 
mândria ei îi este nepoata care este 
și voluntară la Asociaţia PRO 
Chitila. O viaţă de muncă cinstită, 
dar şi de ajutor dat celor din jur, o 
viaţă care demonstrează că acolo 
unde există iubire şi credinţă, nimic 
nu e prea mult şi prea greu. La 
mulţi ani „Buni”Florica!

Să ne cunoaștem vecinii

Cultivat, calm, deschis, 
ştiutor deplin al celor sfinte, 
îţi transmite permanent 
sentimentul că există cineva 
căruia îi pasă de tine. Am 
vorbit cu părintele, în aceste 
zile de sărbătoare creştină, 
despre rolul bisericii în 
comunitate, dar şi despre 
sfânta sărbătoare a Naşterii 
şi drumul lui Dumnezeu 
către sufletele oamenilor. 

-Părinte Stoica, sunteţi 
parohul unei biserici-
monument istoric, 
veche de peste 150 de 
ani, care însă arată 
extraordinar. Cum se 
poate asta? 

-Biserica „Sfinţii 40 de 
mucenici” din Rudeni este 
cu adevărat un monument... 
Ea a fost zidită în 1850, dar 
a fost reparată capital: cu 
subzidire, anvelopare, tablă 
de cupru la acoperiş, 
instalaţii noi, catapeteasmă 
nouă şi restaurată integral, 
graţie ajutorului oferit de 
Primăria Chitila, de 
Consiliul Local și de 
donațiile enoriașilor. 
Mândria noastră este 
pictura nouă, completă, 
astfel încât este o bucurie 
pentru ochi şi suflet să intri 
în biserică şi mulţi chiar 
spun că e ca şi cum ai veni 
în vizită la Dumnezeu.  

-Dar nu chiar acesta e 
rolul bisericii: să atragă 
oamenii către credinţă? 

-Da, rolul bisericii este unul 
duhovnicesc: să cheme pe 

om către biserică spre 
spovedanie şi împărtăşanie 
pentru a se mântui. 
Ortodoxul nu este doar cel 
care vine în noaptea de 
Înviere să ia Lumină şi a 
doua zi a uitat de biserică, ci 
e cel care vine mereu, cel 
care are nevoie de biserică. 
Puţini, chiar credincioşi 
fiind, ştiu că în biserica 
ortodoxă omul se poate 
împărtăşi oricând, de câte 
ori simte nevoia să o facă, 
nu doar la sărbători sau 
când se află pe patul de 
moarte. Nu. Împărtăşania 
se poate face oricând, nu 
doar duminica, ci în fiecare 
zi. Şi chiar în zilele acestea 
de Crăciun, după post, se 
poate face împărtăşania nu 
doar în prima zi, ci şi a 
doua, a treia, chiar dacă se 
mănâncă de dulce. Noi 
suntem deschişi, îi 
aşteptăm pe toţi oamenii să 
vină în casa lui Dumnezeu. 
Iar, pe lângă acest rol 
duhovnicesc, biserica 
noastră are şi acţiuni social-
filantropice, culturale, 
educative, în comunitate.

-Spuneţi-mi ceva despre 
acestea.

-Avem, de pildă, un 
parteneriat permanent cu 
şcoala şi dăruim acolo 
copiilor, la premieri, câteva 
zeci de ghiozdane pline cu 
rechizite, cu caiete şi cărţi, 
iar de Crăciun am pregătit 
pacheţele şi facem tuturor 
copiilor care vin la 

Sărbători aproape 
de Dumnezeu

Fiecare întâlnire cu 
părintele Valentin Stoica, 
parohul bisericii Rudeni, 
este specială.

împărtăşanie, cadouri. 
Avem, apoi, seri de colinde, 
cele care sunt, aşa cum 
spunea Preafericitul Părinte 
Patriarh: „un memorial al 
tradiţiei româneşti transmis 
din tată în fiu”, avem 
concerte la biserică, vin cei 
mici cu grădiniţa, cu şcoala, 
să se împărtăşească, 
mergem cu ei cu Steaua, şi 
ieşim la mersul cu icoana 
prin sat, un obicei vechi din 
primii ani ai creştinismului, 
care vesteşte Naşterea 
Domnului. Multă lume nu 
ştie dar, până în anul 379, 
Crăciunul şi Boboteaza se 
serbau împreună ca Epifanie 
–arătarea Domnului - iar 
după acea dată s-au 
despărţit ca sărbători 
separate, şi de aceea acum se 
merge cu icoana, ca să se 
vestească arătarea Fiului pe 
Pământ. Din păcate, acest 
obicei este tot mai puţin o 
bucurie pentru oameni şi 
mi-ar plăcea ca şi acum să 
fie anumiţi credincioşi care 
să aştepte cu uşile şi inimile 
deschise venirea preotului 

care aduce această veste, aşa 
cum făceau odinioară. 

-De ce se întâmplă asta? 
Este acesta un semn al 
îndepărtării de biserică? 

-Este în principal o lipsă a 
implicării noastre ca 
educatori, ca duhovnici, ca 
părinţi, în şcoală. Noi 
căutăm să le oferim copiilor 
noştri, material, tot ce este 
mai bun şi uităm spiritualul. 
Ei au alternative moderne: 
computere, jocuri video, 
internet, filme, tehnologie de 
ultimă oră, dar îi pierdem 
duhovniceşte. Părinţii sunt 
plecaţi zi-lumină la muncă şi 
nu mai au timp pentru copii, 
nu le oferă o alternativă 
sufletească, educativă. Nu le 
oferă apropiere. Iar, 
adeseori, cei şapte ani de 
acasă de care ştim cu toţii, 
nu mai sunt acasă. Sunt 
undeva în lumea virtuală. 
Copiii nu au repere stabile. 
Şi apare abandonul şcolar ba 
chiar, un fenomen tot mai 
răspândit, renunţarea la 
şcoală în primul an de 
facultate. 

-E rău?

-E rău, da. Noi însă nu 

renunţăm. Căci biserica 

ortodoxă nu condamnă 

omul, indiferent ce ar face. 

Condamnăm patima lui. Şi 

căutăm să îi oferim o 

alternativă prin lucruri 

duhovniceşti. Noi ţinem 

tradiţia bisericească. Facem 

slujba noaptea în zilele de 

Crăciun, aşa cum se face de 

fapt, fiindcă există acolo o 

combinaţie subtilă: linştea 

sufletească, liniştea 

duhovnicească a bisericii, cu 

liniştea nopţii şi atmosfera 

sfântă. Ele se transmit şi te 

fac să trăieşti apropierea de 

Dumnezeu la o altă 

intensitate. Una harică, 

profundă, în această zi 

importantă a mântuirii 

neamului omenesc care este 

Naşterea lui Hristos. Sunt 

clipe care îmi aduc lacrimi 

de bucurie în ochi şi clipe în 

care eu simt că îmi împlinesc 

menirea.



Momentul de la care începem să simțim cu adevărat magia 
Sărbătorilor, aprinderea luminilor din bradul de Crăciun  a fost și 
anul acesta un spectacol care a emoţionat toată suflarea Chitilei. 
Un brad cu lumină și 
gânduri bune
Atmosfera sărbătorilor de 
sfârşit de an s-a instalat la 
Chitila! Vineri, 5 decembrie, 
bradul uriaş, înalt de peste 
14 metri, semn al renaşterii 
şi bucuriei, aşezat pe 
platforma din faţa Casei de 
Cultură„Tudor Arghezi”, s-a 
luminat feeric, dând 
semnalul începerii unei 
festivităţi deosebite care a 
încântat pe toţi cei prezenţi 
la invitaţia Primăriei: copii, 
părinţi şi bunici deopotrivă. 
În jurul bradului, luminat 
de sute de beculeţe şi 
frumos împodobit, s-au 
strâns mulți invitaţi, alături 
de primarul Emilian Oprea, 
de viceprimarul Andrei 
Costel, de consilierii locali 
sau de profesoara Ştefania 
Duminică, directoarea 
Şcolii Gimnaziale “Ion 

Vişoiu”, ai cărei elevi au fost 
implicaţi în momentele 
derulate pe scenă. Startul l-
au dat cei mai mici artişti: 
“Ursuleții“ și “Fluturașii“, 
talentaţii membri ai 
Ansamblului de copii al 
Grădiniței “Voinicel”, al 
căror recital a fost aplaudat 
din toată inima de părinţii 
mândri de copiii lor, dar şi 
de toţi cei prezenţi. Au 
urmat alţi artişti locali 
apreciaţi, prezenţe 
constante în spectacolele 
organizate în oraş, apoi 
aplauzele au avut-o drept 
“ţintă” pe frumoasa Anca 
Andreea Buzatu, al cărei 
talent şi voce deosebite au 
fost remarcate şi cu ocazia 
“Zilelor Oraşului Chitila”, 
iar emoţia a ajuns în 
punctul maxim când peste 
oraş s-au auzit versurile 
colindelor străvechi, cântate 

de corul de colindători “Vox 
Nova“.
O cascadă de lumini
Clipa aşteptată de toată 
lumea - aprinderea 
luminilor, a fost precedată 
de câteva gânduri ale 
primarului Emilian Oprea, 
care i-a invitat pe toți 
săîntâmpine sărbătorile cu 
lumină și bucurie în suflet. 
Secondat de doi elevi de 
elită din Chitila, primarul a 
aprins luminile bradului. 
La mulţi ani, pe muzică 
bună!
Şi, aşa cum ne-am obişnuit 
deja la festivităţile chitilene, 
atmosfera a devenit 
fierbinte, pentru că pe scenă 
a urcat Lidia Buble, alături 
de care a fost prezent şi 
cunoscutul realizator TV 
Răzvan Simion, moment 
aplaudat de public. În 
deschiderea recitalului 

De vorbă cu Moș Crăciun!
Am vrut să continuăm seria de interviuri luate de elevii chitileni, 
dar de data aceasta i-am provocat la un exerciţiu de imaginaţie: 
să-l intervieveze chiar pe… Moş Crăciun

Ei au imaginat scena, au 
pregătit cadrul şi au pus 
întrebările, noi le-am 
transmis Moşului cel Bun, 
au sosit răspunsurile şi iată 
ce a rezultat: 

Noi suntem Denisa Adam 
şi Alexandru Stoenescu 
Florian, elevi în clasa a IV-
a A la Școala “Ion Vişoiu” 
din Chitila, avem fiecare 
zece ani şi învăţăm foarte 
bine, avem doar note şi 
medii de zece. Sau… foarte 
aproape. Să ştii dragă 
Moşule, deşi suntem siguri 
că ştii tu foarte bine, că 
suntem cuminţi şi că ţi-am 
scris şi anul acesta ce ne-
am dori, aşa că te aşteptăm 

cu drag. Până atunci, 
pentru ca toţi copiii să te 
cunoască mai bine, am 
acceptat cu plăcere ideea 
de a realiza un interviu cu 
tine, chiar aşa la distanţă, 
fiindcă eşti foarte-foarte 
ocupat în aceste zile şi nu 
poţi fi aici, lângă noi.   

-Moş Crăciun eşti 
adevărat?

-Sigur că da! Sunt foarte 
adevărat, mai cu seamă 
pentru cei ce cred în mine: 
am o casă, o soţie, am o 
mulţime de ani şi cel mai 
mult pe lume iubesc copiii 
şi faptele bune.  

-Dar unde e casa ta?

- Într-un orăşel din 
Finlanda, mititel ca din 
poveşti, Rovaniemi, undeva 
dincolo de Cercul Polar. 

-Cum poţi să vizitezi 
copiii de pe toată 
planeta într-o singură 
noapte?

- Eeeeei, nici nu vă 
închipuiţi cât de rapizi sunt 
renii mei. Dar mă ajută 
mult şi diferenţa de fus 
orar. 

-Cum îi cheamă pe renii 
tăi Moşule?

-Păi să vedem, sunt: 
Dasher, Dancer şi Prancer, 
apoi vin Vixen, Comet şi 
Cupid şi mai sunt Donner 
şi Blitzen şi, bineînţeles 
Rudolf, care-mi este cel 
mai drag, deşi face tot 
mereu boacăne.

-Dar ei cum zboară?

-Elfii sunt cei care se ocupă 
de asta: le pregătesc o 
mâncare specială pentru un 
an întreg, din ingrediente 
pe care, oricât m-aţi ruga, 
nu vi le pot spune, chiar 
dacă, recunosc, îmi place 
tare mult de voi şi de ziarul 

“Chitila azi”. 

-De ce nu te vede toată 
lumea?

-Am un secret şi pentru 
asta: am un praf magic, 
preparat în fiecare an de 
spiriduşi, care mă face 
invizibil pentru cei care nu 
prea cred în mine. Cei care 
cred în mine mă văd, 
desigur. Dar nu insistaţi că 
nu pot să vorbesc mai 
multe despre aceasta, 
fiindcă este vorba despre 
magie. 

-Citeşti toate scrisorile 
de la copii? 

-Pe toate, da. Le trecem pe 
toate pe tabele în computer 
şi analizăm fiecare dorinţă 
a copiilor. Şi fiindcă sunt 
foarte foarte multe, mă mai 
ajută fratele meu Nicolae. Îl 
ştiţi pe Moş Nicolae, da? 

-Daaaaa, sigur! El vine 
înaintea ta să te ajute, 
cu o parte din daruri, 
ca să nu fie copil care 
să nu primească măcar 
un cadou. Dar ai 
computer? 

-Sigur că da. Aşa cum 

probabil aveţi şi voi, nu? 
Trebuie să fim în pas cu 
vremea şi ne uşurează mult 
munca. Avem şi tablete şi 
telefoane mobile şi iPad-
uri, aşa comunicăm mai 
rapid şi fiecare copil are un 
GPS al său ca să-l găsim 
oriunde ar fi în noaptea de 
Crăciun.  

-Aveţi şi televizoare? 

-Nu, din acestea nu, fiindcă 
nu ar mai face nimeni 
nimic, dacă ar sta la 
televizor. 

-Ce mâncare îţi place 
cel mai mult? 

-Prăjiturile sunt preferatele 
mele. Şi cele gătite la mine 
acasă, dar şi cele pe care le 
lasă copiii sub brad. Asta 
deşi doamna Crăciuniţa, 
soţia mea, spune mereu că 
sunt cam dolofan şi că 
trebuie să mănânc mai 
multe legume şi să fac mai 
mult sport. 

-Chiar, câte kilograme 
ai Moş Crăciun?

-Putem să trecem la 

următoarea întrebare, vă 

rog? 

Elevii clasei a IV-a A de la 
Şcoala “Prof. Ion Vişoiu”, 
alături de învăţătoarea lor 
Mariana Tănase, au 
pregătit anul acesta, în 
mare taină, o altfel de 
serbare de Crăciun. 

Am intrat pâş-pâş în clasa 
doamnei Mariana Tănase, 
după finalul orelor de curs, 
încercând să-i surprindem 
“la lucru” pe micii şcolari,  
deveniţi pentru o perioadă 
un fel de “ucenici ai 
Moşului” care se pregătesc 
de zor pentru serbarea din 
şcoală. Părea că suntem pe 
un tărâm magic, o lume de 
poveşti decorată în culori 
vii cu brăduţi, steluţe sau 
elfi. Despre serbare ne 
povesteşte, cu sclipiri de 
mândrie în priviri, doamna 
învăţătoare Tănase: "Anul 
acesta ne-am gândit 
împreună să renunţăm la 
serbarea clasică, scenariu și 
cu daruri scoase din sac şi 

fiecare copil să fie 
spiriduşul, Moş Căciunul 
altui copil. Şi, păstrând 
spiritual Crăciunul, fiecare 
să dăruiască unui alt copil 
ceva din sufletul lui: făcut 
de mâna lui sau cumpărat, 
fără ca celălalt să ştie ce va 
primi. Să fie un Moş Căciun 
secret, un moment magic 
ce se va derula în faţa 
bradului unde vor fi 
cadouri pentru toţi copiii 
de la… ei înşişi. La aceeaşi 

petrecere fiecare dintre 
elevi va avea un moment 
artistic, pe care l-a pregătit 
singur, care crede că i se 
potriveşte lui: va cânta 
colinde sau va prezenta un 
obicei popular, va recita 
sau va citi ceva scris de el. 
După ce am tot făcut 
serbări clasice ne-am decis 
să facem o supriză tuturor: 
o serbare de Crăciun 
modernă, după un concept 
propriu al celor mici”.

O altfel de serbare de Crăciun Elevi la Europene
O veste bună de la Cluj. Un 
succes al elevilor de la C.S. 
Karate Chitila la Cupa 
Campionilor Europeni, 
ediția a VI-a, organizată de 
către Federația Română de 
Karate WKC. Competiţia a 
avut loc în Sala Polivalentă 
din Cluj-Napoca între 5-6 
decembrie, iar la startul ei 
s-au aliniat 737 de sportivi 
din 17 țări. C.S.Karate 
Chitila a participat cu un 
efectiv de 16 copii, un 
arbitru-antrenor - Sensei 
Tamași Răducu Dan, un 
antrenor Sensei - Tamași 
Magdalena Valeria și un 

instructo- Alexandru 
George.
„A fost o competiție grea 
având în vedere valoarea 
participanţilor, dar am 
reușit să ne clasăm pe un 
onorabil loc 16 din 72, 
datorită elevilor noștri 
medaliați: Ciocan 
Teodora Ioana, locul I la 
proba de kumite, Mihai 
Sara locul III la proba de 
kumite, Banciu Nicoleta 
locul I la proba de kata și 
Ciocan Andrei Teodor 
locul I la probade kata”, 
ne-a spus Sensei 
Magdalena Tamaşi. 

Chitila, în sărbătoare 

Lidiei Buble au primit 
aplauze îndelungi şi piesele 
cântate de tânăra chitileancă 
Daniela Oprică. 
Odată cu aprinderea 
luminilor festive din centrul 
oraşului, aici a avut loc şi un 
Târg de Iarnă, unde cei 
prezenţi au putut degusta şi 
cumpăra savuroase 

preparate tradiţionale sută la 
sută naturale, vin fiert, dar şi 
câteva vinuri de podgorie 
perfecte pentru petrecerea 
din noaptea dintre ani.
Seara de poveste s-a încheiat 
cu urarea din suflet: la mulţi 
ani Chitila şi sărbători 
fericite în linişte şi pace!

Cadoul din cutia de pantofi

                                

 
Chitila, decembrie 2015 

 
                                                                                           

Finanţare nerambursabilă pentru “Modernizarea infrastructurii rutiere în oraşul Chitila, 

județul Ilfov, Etapa A III-A” 

 

Unitatea Administrativ Teritoriala Oraşul Chitila anunta finalizarea lucrarilor din cadrul 
proiectului “Modernizarea infrastructurii rutiere în oraşul Chitila, judeţul Ilfov, Etapa A III-A”, 
cod SMIS 19719 

Proiectul a fost implementat prin intermediul unei finanţări nerambursabile acordate prin 
Programul Operaţional Regional 2007-2013, Axa prioritară 2 ” ÍmbunĆtĆŐirea infrastructurii de 
transport regionale și locale”, domeniul major de intervenție 2.1. „Reabilitarea și 
modernizarea rețelei de drumuri județene, străzi urbane - inclusiv construcţia /reabilitarea 
șoselelor de centură”.  

In cadrul proiectului a fost modernizate strada Islaz, amplasata între  intersectia  cu  Drumul 
National Centura Bucuresti (km 0+000) şi Strada Gutuiului (km 0+749) si strada Oxigenului, 
amplasata între intersectia cu Strada Castanilor (km 0+000) şi capat teren viran, din Orasul 
Chitila, cu o lungime totala de 2299,00 m si latimea partii carosabile variabila intre 6,00 m si 
7,00 m. Au fost executate lucrari de suprastructura pe toata suprafata partii carosabile; 
infrastructura pe toata suprafata partii carosabile; sistem de preluare a apelor pluviale; 
semnalizare orizontala si verticala pentru siguranta circulatiei. 

Proiectul a fost derulat în localitatea Chitila judeţul Ilfov în perioada 29.12.2011 – 29.12.2015, 
cu o valoare totală de 7.401.455,52 RON din care 5.554.060,00 RON reprezintă valoarea 
finanțării nerambursabile obținute în cadrul acestui program. 

Pentru detalii suplimentare: Elena Petre - ASISTENT MANAGER,  Tel:  021/43.63.709, e-mail: 
elena.petre@primariachitila.ro. 
 
 
      “Conţinutul acestui material nu reprezintă în mod obligatoriu poziţia oficială a Uniunii Europene sau a Guvernului României.” 
 

                                 

 
Chitila, decembrie 2015 

 
                                                                                           

Finanţare nerambursabilă pentru „Regenerarea infrastructurii rutiere şi edilitare în oraşul 

Chitila, judetul Ilfov” 

 

Unitatea Administrativ Teritoriala Oraşul Chitila anunta finalizarea lucrarilor din cadrul 
proiectului „Regenerarea infrastructurii rutiere şi edilitare în oraşul Chitila, judetul Ilfov”,                 
cod SMIS 7740 

Proiectul a fost implementat prin intermediul unei finanţări nerambursabile acordate prin 
Programul Operaţional Regional 2007-2013, Axa prioritară 1 ”Sprijinirea dezvoltării durabile a 
orașelor - poli de creştere”, Domeniul Major de Intervenţie 1.1. „Planuri integrate de 
dezvoltare urbană”, Sub-domeniul ”Centre urbane”.  

In cadrul proiectului a fost modernizati 16.608,39 m de străzi, 13.321,25 m retea de 
canalizare pluvială, 4,727 Km retea de canalizare menajera, 4,727 Km  retea alimentare cu 
apa, 6.348,00 m piste pentru biciclisti, 1 Bazin de retentie, 1 Statie de pompare, 1 Statie de 
epurare, 1 Put forat la mare adancime, 1 Statie de clorinare, 1 Rezervor de compensare cu 
camera de vane şi statia de pompare de presiune. 

Proiectul a fost derulat în localitatea Chitila judeţul Ilfov în perioada 29.12.2011 – 31.12.2015, 
cu o valoare totală de 55.458.133,63 RON din care 36.423.424,41 RON reprezintă valoarea 
finanțării nerambursabile obținute în cadrul acestui program. 

Pentru detalii suplimentare: Radu Borcea – MANAGER DE PROIECT,  Tel:  021/43.63.709, e-
mail: radu.borcea@primariachitila.ro. 
 
 
      “Conţinutul acestui material nu reprezintă în mod obligatoriu poziţia oficială a Uniunii Europene sau a Guvernului României.” 
 

 

compasiunea şi că de Crăciun e mai 

important să dăruieşti decât să 

primeşti. 

”Proiectul reprezintă o încercare, 

poate micuţă acum, dar sperăm noi 

din ce în ce mai amplă, de a face 

lumea un loc mai frumos. Un loc 

unde, în fiecare an, în preajma 

sărbătorilor de Crăciun, să aşezăm 

un zâmbet pe chipurile cât mai 

multor copii din orașul nostru”, a 

mai adăugat Ana Andrei, cu un 

zâmbet larg aşezat pe chip, ca un 

semn al unei victorii a speranţei. 

Câţiva oameni cu suflet mare din 
Chitila au derulat, vreme de patru 
zile, o campanie impresionantă: 
"Crăciun de poveste pentru copiii 
fără poveşti", în care au donat peste 
500 de cutii pline cu daruri pentru 
copiii sărmani.

Cu câteva zile înainte de Crăciun, 
într-una din sălile Casei de 
Cultură„Tudor Arghezi”, o mână de 
voluntari lucrau de zor la 
împachetarea cadourilor: cărți, 
caiete, creioane, haine, dulciuri şi 
jucării sunt doar câteva dintre 
lucrurile pe care toți cei care au 
dorit să facă o bucurie unor copii 
nevoiaşi le-au pus în cutiile pe care 
le ambalau frumos membrii 
„Steluţei cu poveşti”. 
Ana Maria Andrei, una dintre 
iniţiatoarele campaniei, ne-a vorbit 
emoţionată despre derularea 
acestui proiect deosebit: “În Chitila, 
de ceva vreme s-au reunit sub 
numele de “Steluţa cu poveşti” cinci 
entități care doresc să ridice nivelul 
educațional şi nu numai, al 
micuților chitileni: Fundaţia 
“Preţuieşte clipa” -președinte 
Georgeta Nenciu, Fundaţia “PRO 
Chitila” - președinte Ana Mona 
Pîslaru, Asociaţia “Sgrafito” - 
preşedinte Emilia Marinescu (artist 
plastic ce a creat și sigla “Steluţei” 
noastre), „Media 10 Afterschool” 
Chitila - director general Ana Maria 

Andrei, Şcoala Nr. 1 “Ion Vişoiu” - 
director Ştefania Duminicăşi 
Biserica “Ioan Botezătorul”– preot 
paroh Ciprian Panţîru. Ceea ce a 
rezultat acum este un eveniment 
impresionant din calendarul magic 
al Crăciunului. În data de 15 
decembrie am dat startul campaniei 
de daruri destinate copiilor lipsiţi 
de mijloace materiale - “Crăciun de 
poveste pentru copiii fără poveşti”– 
care s-a desfăşurat pânăîn data de 
18 decembrie, patru zile în care am 
fost prezenţi în fiecare şcoalăşi 
grădiniţă din Chitila. Cu toate că 
este primul an când am lansat 
ideea, chitilenii au avut o 
participare record, reuşind să 
adune 500 de cutii pline cu cadouri 
care, în prag de Crăciun, vor 
schimba puţin realitatea unor copii 
sărmani. Sperăm ca, de la an la an, 
proiectul nostru caritabil să se 
extindă, ca din ce în ce mai mulţi 
părinţi, ba chiar şi tineri fără copii, 
să doneze şi să ni se alăture şi alte 
ONG-uri sau firme aşa cum s-a 
întâmplat cu proiectul ShoeBox, 
care a început de la o simplă cutie, 
împachetatăîn urmă cu opt ani de 
un tânăr tătic din Cluj şi a căpătat 
apoi o amploare spectaculoasă”. 

Mesajul campaniei demaratăîn 

Chitila ajunge, iată, tot mai departe 

şi tot mai mulţi înţeleg că există 

mereu un timp pentru a fi mai bun, 

că nu este o ruşine să-ţi arăţi 



Momentul de la care începem să simțim cu adevărat magia 
Sărbătorilor, aprinderea luminilor din bradul de Crăciun  a fost și 
anul acesta un spectacol care a emoţionat toată suflarea Chitilei. 
Un brad cu lumină și 
gânduri bune
Atmosfera sărbătorilor de 
sfârşit de an s-a instalat la 
Chitila! Vineri, 5 decembrie, 
bradul uriaş, înalt de peste 
14 metri, semn al renaşterii 
şi bucuriei, aşezat pe 
platforma din faţa Casei de 
Cultură„Tudor Arghezi”, s-a 
luminat feeric, dând 
semnalul începerii unei 
festivităţi deosebite care a 
încântat pe toţi cei prezenţi 
la invitaţia Primăriei: copii, 
părinţi şi bunici deopotrivă. 
În jurul bradului, luminat 
de sute de beculeţe şi 
frumos împodobit, s-au 
strâns mulți invitaţi, alături 
de primarul Emilian Oprea, 
de viceprimarul Andrei 
Costel, de consilierii locali 
sau de profesoara Ştefania 
Duminică, directoarea 
Şcolii Gimnaziale “Ion 

Vişoiu”, ai cărei elevi au fost 
implicaţi în momentele 
derulate pe scenă. Startul l-
au dat cei mai mici artişti: 
“Ursuleții“ și “Fluturașii“, 
talentaţii membri ai 
Ansamblului de copii al 
Grădiniței “Voinicel”, al 
căror recital a fost aplaudat 
din toată inima de părinţii 
mândri de copiii lor, dar şi 
de toţi cei prezenţi. Au 
urmat alţi artişti locali 
apreciaţi, prezenţe 
constante în spectacolele 
organizate în oraş, apoi 
aplauzele au avut-o drept 
“ţintă” pe frumoasa Anca 
Andreea Buzatu, al cărei 
talent şi voce deosebite au 
fost remarcate şi cu ocazia 
“Zilelor Oraşului Chitila”, 
iar emoţia a ajuns în 
punctul maxim când peste 
oraş s-au auzit versurile 
colindelor străvechi, cântate 

de corul de colindători “Vox 
Nova“.
O cascadă de lumini
Clipa aşteptată de toată 
lumea - aprinderea 
luminilor, a fost precedată 
de câteva gânduri ale 
primarului Emilian Oprea, 
care i-a invitat pe toți 
săîntâmpine sărbătorile cu 
lumină și bucurie în suflet. 
Secondat de doi elevi de 
elită din Chitila, primarul a 
aprins luminile bradului. 
La mulţi ani, pe muzică 
bună!
Şi, aşa cum ne-am obişnuit 
deja la festivităţile chitilene, 
atmosfera a devenit 
fierbinte, pentru că pe scenă 
a urcat Lidia Buble, alături 
de care a fost prezent şi 
cunoscutul realizator TV 
Răzvan Simion, moment 
aplaudat de public. În 
deschiderea recitalului 

De vorbă cu Moș Crăciun!
Am vrut să continuăm seria de interviuri luate de elevii chitileni, 
dar de data aceasta i-am provocat la un exerciţiu de imaginaţie: 
să-l intervieveze chiar pe… Moş Crăciun

Ei au imaginat scena, au 
pregătit cadrul şi au pus 
întrebările, noi le-am 
transmis Moşului cel Bun, 
au sosit răspunsurile şi iată 
ce a rezultat: 

Noi suntem Denisa Adam 
şi Alexandru Stoenescu 
Florian, elevi în clasa a IV-
a A la Școala “Ion Vişoiu” 
din Chitila, avem fiecare 
zece ani şi învăţăm foarte 
bine, avem doar note şi 
medii de zece. Sau… foarte 
aproape. Să ştii dragă 
Moşule, deşi suntem siguri 
că ştii tu foarte bine, că 
suntem cuminţi şi că ţi-am 
scris şi anul acesta ce ne-
am dori, aşa că te aşteptăm 

cu drag. Până atunci, 
pentru ca toţi copiii să te 
cunoască mai bine, am 
acceptat cu plăcere ideea 
de a realiza un interviu cu 
tine, chiar aşa la distanţă, 
fiindcă eşti foarte-foarte 
ocupat în aceste zile şi nu 
poţi fi aici, lângă noi.   

-Moş Crăciun eşti 
adevărat?

-Sigur că da! Sunt foarte 
adevărat, mai cu seamă 
pentru cei ce cred în mine: 
am o casă, o soţie, am o 
mulţime de ani şi cel mai 
mult pe lume iubesc copiii 
şi faptele bune.  

-Dar unde e casa ta?

- Într-un orăşel din 
Finlanda, mititel ca din 
poveşti, Rovaniemi, undeva 
dincolo de Cercul Polar. 

-Cum poţi să vizitezi 
copiii de pe toată 
planeta într-o singură 
noapte?

- Eeeeei, nici nu vă 
închipuiţi cât de rapizi sunt 
renii mei. Dar mă ajută 
mult şi diferenţa de fus 
orar. 

-Cum îi cheamă pe renii 
tăi Moşule?

-Păi să vedem, sunt: 
Dasher, Dancer şi Prancer, 
apoi vin Vixen, Comet şi 
Cupid şi mai sunt Donner 
şi Blitzen şi, bineînţeles 
Rudolf, care-mi este cel 
mai drag, deşi face tot 
mereu boacăne.

-Dar ei cum zboară?

-Elfii sunt cei care se ocupă 
de asta: le pregătesc o 
mâncare specială pentru un 
an întreg, din ingrediente 
pe care, oricât m-aţi ruga, 
nu vi le pot spune, chiar 
dacă, recunosc, îmi place 
tare mult de voi şi de ziarul 

“Chitila azi”. 

-De ce nu te vede toată 
lumea?

-Am un secret şi pentru 
asta: am un praf magic, 
preparat în fiecare an de 
spiriduşi, care mă face 
invizibil pentru cei care nu 
prea cred în mine. Cei care 
cred în mine mă văd, 
desigur. Dar nu insistaţi că 
nu pot să vorbesc mai 
multe despre aceasta, 
fiindcă este vorba despre 
magie. 

-Citeşti toate scrisorile 
de la copii? 

-Pe toate, da. Le trecem pe 
toate pe tabele în computer 
şi analizăm fiecare dorinţă 
a copiilor. Şi fiindcă sunt 
foarte foarte multe, mă mai 
ajută fratele meu Nicolae. Îl 
ştiţi pe Moş Nicolae, da? 

-Daaaaa, sigur! El vine 
înaintea ta să te ajute, 
cu o parte din daruri, 
ca să nu fie copil care 
să nu primească măcar 
un cadou. Dar ai 
computer? 

-Sigur că da. Aşa cum 

probabil aveţi şi voi, nu? 
Trebuie să fim în pas cu 
vremea şi ne uşurează mult 
munca. Avem şi tablete şi 
telefoane mobile şi iPad-
uri, aşa comunicăm mai 
rapid şi fiecare copil are un 
GPS al său ca să-l găsim 
oriunde ar fi în noaptea de 
Crăciun.  

-Aveţi şi televizoare? 

-Nu, din acestea nu, fiindcă 
nu ar mai face nimeni 
nimic, dacă ar sta la 
televizor. 

-Ce mâncare îţi place 
cel mai mult? 

-Prăjiturile sunt preferatele 
mele. Şi cele gătite la mine 
acasă, dar şi cele pe care le 
lasă copiii sub brad. Asta 
deşi doamna Crăciuniţa, 
soţia mea, spune mereu că 
sunt cam dolofan şi că 
trebuie să mănânc mai 
multe legume şi să fac mai 
mult sport. 

-Chiar, câte kilograme 
ai Moş Crăciun?

-Putem să trecem la 

următoarea întrebare, vă 

rog? 

Elevii clasei a IV-a A de la 
Şcoala “Prof. Ion Vişoiu”, 
alături de învăţătoarea lor 
Mariana Tănase, au 
pregătit anul acesta, în 
mare taină, o altfel de 
serbare de Crăciun. 

Am intrat pâş-pâş în clasa 
doamnei Mariana Tănase, 
după finalul orelor de curs, 
încercând să-i surprindem 
“la lucru” pe micii şcolari,  
deveniţi pentru o perioadă 
un fel de “ucenici ai 
Moşului” care se pregătesc 
de zor pentru serbarea din 
şcoală. Părea că suntem pe 
un tărâm magic, o lume de 
poveşti decorată în culori 
vii cu brăduţi, steluţe sau 
elfi. Despre serbare ne 
povesteşte, cu sclipiri de 
mândrie în priviri, doamna 
învăţătoare Tănase: "Anul 
acesta ne-am gândit 
împreună să renunţăm la 
serbarea clasică, scenariu și 
cu daruri scoase din sac şi 

fiecare copil să fie 
spiriduşul, Moş Căciunul 
altui copil. Şi, păstrând 
spiritual Crăciunul, fiecare 
să dăruiască unui alt copil 
ceva din sufletul lui: făcut 
de mâna lui sau cumpărat, 
fără ca celălalt să ştie ce va 
primi. Să fie un Moş Căciun 
secret, un moment magic 
ce se va derula în faţa 
bradului unde vor fi 
cadouri pentru toţi copiii 
de la… ei înşişi. La aceeaşi 

petrecere fiecare dintre 
elevi va avea un moment 
artistic, pe care l-a pregătit 
singur, care crede că i se 
potriveşte lui: va cânta 
colinde sau va prezenta un 
obicei popular, va recita 
sau va citi ceva scris de el. 
După ce am tot făcut 
serbări clasice ne-am decis 
să facem o supriză tuturor: 
o serbare de Crăciun 
modernă, după un concept 
propriu al celor mici”.

O altfel de serbare de Crăciun Elevi la Europene
O veste bună de la Cluj. Un 
succes al elevilor de la C.S. 
Karate Chitila la Cupa 
Campionilor Europeni, 
ediția a VI-a, organizată de 
către Federația Română de 
Karate WKC. Competiţia a 
avut loc în Sala Polivalentă 
din Cluj-Napoca între 5-6 
decembrie, iar la startul ei 
s-au aliniat 737 de sportivi 
din 17 țări. C.S.Karate 
Chitila a participat cu un 
efectiv de 16 copii, un 
arbitru-antrenor - Sensei 
Tamași Răducu Dan, un 
antrenor Sensei - Tamași 
Magdalena Valeria și un 

instructo- Alexandru 
George.
„A fost o competiție grea 
având în vedere valoarea 
participanţilor, dar am 
reușit să ne clasăm pe un 
onorabil loc 16 din 72, 
datorită elevilor noștri 
medaliați: Ciocan 
Teodora Ioana, locul I la 
proba de kumite, Mihai 
Sara locul III la proba de 
kumite, Banciu Nicoleta 
locul I la proba de kata și 
Ciocan Andrei Teodor 
locul I la probade kata”, 
ne-a spus Sensei 
Magdalena Tamaşi. 

Chitila, în sărbătoare 

Lidiei Buble au primit 
aplauze îndelungi şi piesele 
cântate de tânăra chitileancă 
Daniela Oprică. 
Odată cu aprinderea 
luminilor festive din centrul 
oraşului, aici a avut loc şi un 
Târg de Iarnă, unde cei 
prezenţi au putut degusta şi 
cumpăra savuroase 

preparate tradiţionale sută la 
sută naturale, vin fiert, dar şi 
câteva vinuri de podgorie 
perfecte pentru petrecerea 
din noaptea dintre ani.
Seara de poveste s-a încheiat 
cu urarea din suflet: la mulţi 
ani Chitila şi sărbători 
fericite în linişte şi pace!

Cadoul din cutia de pantofi

                                

 
Chitila, decembrie 2015 

 
                                                                                           

Finanţare nerambursabilă pentru “Modernizarea infrastructurii rutiere în oraşul Chitila, 

județul Ilfov, Etapa A III-A” 

 

Unitatea Administrativ Teritoriala Oraşul Chitila anunta finalizarea lucrarilor din cadrul 
proiectului “Modernizarea infrastructurii rutiere în oraşul Chitila, judeţul Ilfov, Etapa A III-A”, 
cod SMIS 19719 

Proiectul a fost implementat prin intermediul unei finanţări nerambursabile acordate prin 
Programul Operaţional Regional 2007-2013, Axa prioritară 2 ” ÍmbunĆtĆŐirea infrastructurii de 
transport regionale și locale”, domeniul major de intervenție 2.1. „Reabilitarea și 
modernizarea rețelei de drumuri județene, străzi urbane - inclusiv construcţia /reabilitarea 
șoselelor de centură”.  

In cadrul proiectului a fost modernizate strada Islaz, amplasata între  intersectia  cu  Drumul 
National Centura Bucuresti (km 0+000) şi Strada Gutuiului (km 0+749) si strada Oxigenului, 
amplasata între intersectia cu Strada Castanilor (km 0+000) şi capat teren viran, din Orasul 
Chitila, cu o lungime totala de 2299,00 m si latimea partii carosabile variabila intre 6,00 m si 
7,00 m. Au fost executate lucrari de suprastructura pe toata suprafata partii carosabile; 
infrastructura pe toata suprafata partii carosabile; sistem de preluare a apelor pluviale; 
semnalizare orizontala si verticala pentru siguranta circulatiei. 

Proiectul a fost derulat în localitatea Chitila judeţul Ilfov în perioada 29.12.2011 – 29.12.2015, 
cu o valoare totală de 7.401.455,52 RON din care 5.554.060,00 RON reprezintă valoarea 
finanțării nerambursabile obținute în cadrul acestui program. 

Pentru detalii suplimentare: Elena Petre - ASISTENT MANAGER,  Tel:  021/43.63.709, e-mail: 
elena.petre@primariachitila.ro. 
 
 
      “Conţinutul acestui material nu reprezintă în mod obligatoriu poziţia oficială a Uniunii Europene sau a Guvernului României.” 
 

                                 

 
Chitila, decembrie 2015 

 
                                                                                           

Finanţare nerambursabilă pentru „Regenerarea infrastructurii rutiere şi edilitare în oraşul 

Chitila, judetul Ilfov” 

 

Unitatea Administrativ Teritoriala Oraşul Chitila anunta finalizarea lucrarilor din cadrul 
proiectului „Regenerarea infrastructurii rutiere şi edilitare în oraşul Chitila, judetul Ilfov”,                 
cod SMIS 7740 

Proiectul a fost implementat prin intermediul unei finanţări nerambursabile acordate prin 
Programul Operaţional Regional 2007-2013, Axa prioritară 1 ”Sprijinirea dezvoltării durabile a 
orașelor - poli de creştere”, Domeniul Major de Intervenţie 1.1. „Planuri integrate de 
dezvoltare urbană”, Sub-domeniul ”Centre urbane”.  

In cadrul proiectului a fost modernizati 16.608,39 m de străzi, 13.321,25 m retea de 
canalizare pluvială, 4,727 Km retea de canalizare menajera, 4,727 Km  retea alimentare cu 
apa, 6.348,00 m piste pentru biciclisti, 1 Bazin de retentie, 1 Statie de pompare, 1 Statie de 
epurare, 1 Put forat la mare adancime, 1 Statie de clorinare, 1 Rezervor de compensare cu 
camera de vane şi statia de pompare de presiune. 

Proiectul a fost derulat în localitatea Chitila judeţul Ilfov în perioada 29.12.2011 – 31.12.2015, 
cu o valoare totală de 55.458.133,63 RON din care 36.423.424,41 RON reprezintă valoarea 
finanțării nerambursabile obținute în cadrul acestui program. 

Pentru detalii suplimentare: Radu Borcea – MANAGER DE PROIECT,  Tel:  021/43.63.709, e-
mail: radu.borcea@primariachitila.ro. 
 
 
      “Conţinutul acestui material nu reprezintă în mod obligatoriu poziţia oficială a Uniunii Europene sau a Guvernului României.” 
 

 

compasiunea şi că de Crăciun e mai 

important să dăruieşti decât să 

primeşti. 

”Proiectul reprezintă o încercare, 

poate micuţă acum, dar sperăm noi 

din ce în ce mai amplă, de a face 

lumea un loc mai frumos. Un loc 

unde, în fiecare an, în preajma 

sărbătorilor de Crăciun, să aşezăm 

un zâmbet pe chipurile cât mai 

multor copii din orașul nostru”, a 

mai adăugat Ana Andrei, cu un 

zâmbet larg aşezat pe chip, ca un 

semn al unei victorii a speranţei. 

Câţiva oameni cu suflet mare din 
Chitila au derulat, vreme de patru 
zile, o campanie impresionantă: 
"Crăciun de poveste pentru copiii 
fără poveşti", în care au donat peste 
500 de cutii pline cu daruri pentru 
copiii sărmani.

Cu câteva zile înainte de Crăciun, 
într-una din sălile Casei de 
Cultură„Tudor Arghezi”, o mână de 
voluntari lucrau de zor la 
împachetarea cadourilor: cărți, 
caiete, creioane, haine, dulciuri şi 
jucării sunt doar câteva dintre 
lucrurile pe care toți cei care au 
dorit să facă o bucurie unor copii 
nevoiaşi le-au pus în cutiile pe care 
le ambalau frumos membrii 
„Steluţei cu poveşti”. 
Ana Maria Andrei, una dintre 
iniţiatoarele campaniei, ne-a vorbit 
emoţionată despre derularea 
acestui proiect deosebit: “În Chitila, 
de ceva vreme s-au reunit sub 
numele de “Steluţa cu poveşti” cinci 
entități care doresc să ridice nivelul 
educațional şi nu numai, al 
micuților chitileni: Fundaţia 
“Preţuieşte clipa” -președinte 
Georgeta Nenciu, Fundaţia “PRO 
Chitila” - președinte Ana Mona 
Pîslaru, Asociaţia “Sgrafito” - 
preşedinte Emilia Marinescu (artist 
plastic ce a creat și sigla “Steluţei” 
noastre), „Media 10 Afterschool” 
Chitila - director general Ana Maria 

Andrei, Şcoala Nr. 1 “Ion Vişoiu” - 
director Ştefania Duminicăşi 
Biserica “Ioan Botezătorul”– preot 
paroh Ciprian Panţîru. Ceea ce a 
rezultat acum este un eveniment 
impresionant din calendarul magic 
al Crăciunului. În data de 15 
decembrie am dat startul campaniei 
de daruri destinate copiilor lipsiţi 
de mijloace materiale - “Crăciun de 
poveste pentru copiii fără poveşti”– 
care s-a desfăşurat pânăîn data de 
18 decembrie, patru zile în care am 
fost prezenţi în fiecare şcoalăşi 
grădiniţă din Chitila. Cu toate că 
este primul an când am lansat 
ideea, chitilenii au avut o 
participare record, reuşind să 
adune 500 de cutii pline cu cadouri 
care, în prag de Crăciun, vor 
schimba puţin realitatea unor copii 
sărmani. Sperăm ca, de la an la an, 
proiectul nostru caritabil să se 
extindă, ca din ce în ce mai mulţi 
părinţi, ba chiar şi tineri fără copii, 
să doneze şi să ni se alăture şi alte 
ONG-uri sau firme aşa cum s-a 
întâmplat cu proiectul ShoeBox, 
care a început de la o simplă cutie, 
împachetatăîn urmă cu opt ani de 
un tânăr tătic din Cluj şi a căpătat 
apoi o amploare spectaculoasă”. 

Mesajul campaniei demaratăîn 

Chitila ajunge, iată, tot mai departe 

şi tot mai mulţi înţeleg că există 

mereu un timp pentru a fi mai bun, 

că nu este o ruşine să-ţi arăţi 




